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rrašolaudešimmCIį
š;ilr. pr šči"Jse įsikuru-
sĘ sodr1bendrii gyventojai ne-
sijaučia visaverčiais vilniečiais,
nors mokesčius moka kaip visi.
sodininĘ bendriios,,Ža|gyis - z"
pirmininkė Vita Stančiauskienė
,Įilniaus dienai" teigė, kad raštus
savivaldybei dėĮ viešojo trarrspor-
to rašo jau gerą dešimtmetį, pra-
šydama maždaug r km pratęs-
ti autobuso maršrutą nuo Arimri
stotelės iki bendrijos,,Žalgtris - z"
vartrtr. Esą pirmoji komisija tiesiai
šviesiai pareiškė, kad sodininkai
nė nesvapĘ apie miesto autobu-
są, kol neturės asfaltuoto kelio.

,;Mes išasfaltavome Retko-
nir; gatvę, kuri yra ne sodinin-
Ę, o pačios savivaldybės, ir per-
nairugpj tįvėl visos bendriios iš
Eglinės bei-Ivaniški sod para-
šėme į savivaldybę. Vėl atvažiavo
komisija apži rėti gatvės - iiems
nepatiko nei gatvė, nei posukiai,
bet oficialaus atsak1rmo raštu taip
ir negavome", - pasakojo V.Stan-
clausKlene.

Moteriai keista, kad pati savi-
vaĮdybė laimino gatvės proiektą,
komisija priėmė darbus, o dabar
sako, kad viešajam transportui ji
netinkama, esą autobusams bus
sunku prasilerrkti. Tačiau ta pa-
čia gatve kasdien kursuoja auto-
busas, vežio|antis neįgalius vai-
kus į dienos centrą, apsilenkti su
kitais automobiliais kažkaip su-
geba ir šiukšliavežės, kitas aptar-
naujantis transportas.

Kaip atsiranda sprendimai?
Jos dėmesį atkreipė dar zor8 m.
pabaigoje Rokantiški -Uosi gat -
vir; sodr1bendrij nari ir kit šio
rajono gyventoirtr raštas Vilniaus
miesto savivaldybei, kuriame
skundžiamasi, kad Rokantiškir;
gatvė labai nesaugi. Savivaldy-
bės prašoma įrengti apšvietimą,
sutvarĘrti kelkraščius ir pėsčirrirl
perėjas, kad aplinkiniai gyventojai
galėt saugiai nukakti iki viešojo
transporto stoteli . Mat Rokan-
tiški g. jalzot7 m. buvo paĮeis-
tas rr5 maršruto autobusas.

,,Neseniai savivaldybė paskel-
bė, kad bus konkursas vežėiarns -
8 nauji maršrutai į priemiesčir;
sod bendrijas,tarpj darvienas
į Rokantiškirtr sodus. Galvojau,
kuo mes blogesni - juk Retkoni
gatvė fu apšviesta, ir su šaligat-
viais, bet mes vėl likome už bor-
to, - neslėpė nusivylimobendri-
jos pirmininkė. - Neapsikentusi

vėl skambinu į savivaldybę, o ten
sako; turib ti politinis sprendi-
mas, kreipkitės į ,,Susisiekimo
paslaugas", į administraciią. Ką
darysi - pasiekėme net ir mus
apygardoje išrinktą Seimo na-

-rę Moniką Navickienę, prašėme,
ar negalėtrtr tarpininkauti. Mes
juk nežinome, kaip tie politiniai
sprendimai atsiranda. "

Iteikėpeticiią
Sod bendriios ,,Mozaik"'t pir-
mininkas Dainoras Balnionis ini-
cijavo atokiausiai nuo miesto gy-
venančir; sodinink peticiię. Prie
jos prisidėjo ir bendrijr1 ,,Zalgi-
ris-2",,rAgregatas",,rAušra",
,,Svajonė - 33 " gyventojai.

,,Musr1 bendrijos yra Vilniaus
miesto dalis. Metrl metus bel-
džiamės į miesto savivaldybę su
prašymu sudaryti galimybę susi -
siekti su paminėtomis bendrijo-
mis viešuoju transportu. Į kelius
investavome šimtus tukstančir;
eurr1, tačiau vėl gauname komi-
sijos išvad.ą, kad viešasis trans-
portas mus bendrijrl nepasieks.
Esame Vilniaus gyventojai, mo-
kamė mokesčius ir norime gauti
visavertį susisiekimą su miestu,
o ne likti užmirštu Vilniaus pa-
kraščiu", - teigiama peticijoje,
kurią pasirašė per 44o nuolati-
ni sod bendrij gyventoj .

Pasak D.Balnionio,,,MozeĮi-
kos" bendrija į keli tvarkymą
inveštavo beveik 4oo tukst. eu-
r , kartu su kaimyninėmis so-

d bendrijomis išasfaltaYo z,5
km žvyrkelilĮ' 1'l km ilgio lva-
niškir1 gatvę bendrijoje. Tiesa,
bendradarbiavo ir su Vilniaus
miesto bei rajono savivaldybė-
mis, kurios taiko gatvi asfalta-
vimui proglamą ,,5o ir 50". Tai
reiškia, kad; programos daly-
viams pateikus projektą ir per-
vedus 5o proc. lėš už btsimus
darbus, savivaldybės parinktas
rangovas imasi asfaltuoti numa-
tytą kelio atkarpą.

Iis atkreipė dėmesį, kad Vil-
niaus rajonui priklausančią Tėviš-
kės gatvę, kuria pasiekiama Šodr;
bendrija ,,Mozaika", padėjo su-
tvarĘrli rajono savivaldybė, nors
pačios bendrijos teritorija yra Vil-
niaus mieste ir gyventoj pajam
mokesčiai tenka miestui.

Gyventoiai prašo, kad marš-
rutinis autobusas nuo galutinės
Arim stotelės dar pavažiuotr1
apie 3 km, sustot prie ,,Zalgi-
rio-z" bendriios, o prie ,;Mozai-
kos" galėtr1 apsisukti.

,,Mes neprašome, kad auto-
busai kursuot kas 5 minutes, -
tvįrtino D.Balnionis. _ Nori-
me pavėžėjimo paslaugos bent 5
kartus per dieną, svarbiausia _

iš ryto, vakare ir po pietr1, kad
vaikai galėt grįžti iš mokyklos
viešuoju transportu, nes dabar
tėvai savo atžalas vežioja patys.
Nemažai toki , kurie nedirba
vien dėl to, kad reikia po pamo-
krl pasiimti vaikus. Pats turiu
penkiametį, kol jis lanko dar-

želį, važinėjąme kartu, o kai iš-
eis įmokyklą, bus problem , nes
mokykla iki vakaro nedirba."

Pasak jo, mokinirtr pavėžėjimo
paslaugą bendrij gyventojams
siulo Vilniaus rajono savivaldy-
bėje esanti Galgir1mokykla - vai-
kus iš ryto paima, o po pamokr;
parveža mokyklinis autobusas.

,,Bet moĘkla yra lenkakalbiams
ir ne visiems tinka. O apskritai
keistokai atrodo, kai raiono mo-
Ękla kviečia miesto vaikus ir net
juos pavėžėja, o miestas tuo visai
nesirupina", - mano D.Balnionis.

Permen*imutai
Sostinės tarybos mero pavaduo-
tojas Vytautas Mitalas, kuruojan-
tis miesto infrastrukt rą, aiški-
no, kad vadinamr1jr1 privežamĮĮiĮĮ
maršrut , kurie skirti atokiau nuo
miesto centro gyvenantiems vil-
niečiams, sąrašas nagrinėjamas
ir tvirtinamas atsižvelgiant į gy-
ventojr1 skaičirl, poreikį, važiuo-
iančr i statistiką ir kitus obiek-
tyvius parametrus.

Vita Stančįauskienė:

Mesįrrle me*inemą
taiptį*politĖera*į
wfffif,įffiaįaEįrandą

,,Stebime,. kad vis daugiau
nauiakuri Rokantiškir1 gatvės
rajone, taip pat Balsiil gyvento-
jr; skaičius labai išaugo, o tin-
kamos infrastruĮturos nebuvo,
todėl ir sprendžiamos šios pro-
blemos, - teigė V.MitaĮas. - Kar-
tu tai yra ir bendras išš kis, kad
visur, kur įmanoma, kuo dau-
giau miesto gyventoj rinkt si
viešąjį transportą. Tikimės, kad
nauji privežamieji maršrutai pa-
dės mažinti iš priemiesči į cent-
rą kasdien važiuojančir1 automo-
bili skaičir;, gatvėse bus mažiau
spusčir1. "

Tai, kad sodininkai investavo
savo lėšas į miestui priklausan-
čią gatvę, deja, nėia lemiantis
kriterijus naujam viešojo trans-
porto maršrutui.

,,Ne infrastrukt ra nulemia,
kur bus maršrutai, o, kaip mi-
nėjau, realus $yventojr; skaičius
ir kiti parametrai, - akcenta-
vo vicemeras. - Busim 8 nauirl
maršrut gatvit1 infrastruktura
nėra iki galo pritaikyta viešajam
transportui, todėl ši metr1savi-
valdybės biudžete bus numaty-
tos lėšos, skirtos praplatinti gat-
ves, įrengįi šaligatvius, pėsčir+irl
perėjas, stoteles ir t. t."

ĮžieDėvil
Vis dėlto prieš pat Naujuosius
sodininkai sulaukė ir ger žini .

Į atstovai susitiko su Vilniaus
miesto savivaldybės administ-
racijos direktoriaus pavaduotoja
Danuta Narbut, įteikė savo peti-
ciją bei schemą, kaip |ie įsivaiz-
duoja miesto autobuso privažia-
vimą iki bendrij .

Po susitikimo V. Stančiauskienė
vylėsi, kad galbut politinir1 bata-
tijr1 dėl naujo maršruto nebepri-
reiks. Mat galimas paprastesnis
sprendimas, kad t4 A arba z7 A au-
tobusai važiuotr1 keletą kilomet-
flĮ nuo Arimr; stoteĮės pro ,,ZaI-
girio-z" bendriią iki ,,Mozaikos"
ir grįžtr; atgal.' D.Narbut. paža'
dėio suburti nau!ą komisiią' ku-
ri įvertins, ko dar truksta iki so-
dr1 bendrijos,,Mozaika" nutiestai
ir išasfaltuotai gatvei, kad ja galė-
t važiuoti miesto autobusai.

,,Kaip supratau, šios komisijos
užduotis bus ne priekabir; ieško-
ti, o ką padaryti gero, kad žmonės
turėt susisiekimą viešuoju trans-
portu. Nustačius konkrečius kelio
trukumus, manau, gleitai susitar-
sime, kągalime susimetę sutvalky-
ti mes patys, sodininkai, o kuo pa-
sir pins savivaldybė, ir šiais metais
autobusas gali buti paleistas", -
džiaugėsi V. Stančiauskienė.
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Arbus autobusas - polįtįnįs sprendįmas

UiĮnTaįsdiena

Naujosios Vįlnįos Seni nijos pakraŠtyje įsikurusįĮĮ IvanįŠki ir
Eglines SodĮĮ gyventojai daugiau neį 20 met SaVo namus pa-
sįekdavo duobetaįs Žvyrkelįaįs, Neapsikentę patys srurrokėio
pĮlsę asfaltavįmo kainos, tikėdamįesi, kad savivaldybė pateis į
SodĮĮ bendrijas auto_busą. TaČiau dabartįne valdŽia neskuba te-
Seti SaVo pirmtakrl paŽadrl.

r BllriĖs: valdinink teigimu, į uŽmiesčio sodus vedančios gatvės per siauros, todėl reikia arba pritaikyti infrastrukt rą, arba naudoti tik kom-
paktiškus autobusus. Butauto Barausko nuotr.


